
 
 

 

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten 
door de Statenleden Jeffrey Oudeman en Anton Geluk namens de CDA-Statenfractie. 

Ontvangen:  28 oktober 2020 
Onderwerp:  “Groeipijn op elektriciteitsnet van Schouwen-Duiveland en Tholen” 

Op 23 oktober hebben wij schriftelijke vragen gesteld over de groeipijn op het 
elektriciteitsnet van Schouwen-Duiveland en Tholen. Er is ons vanuit verschillende partijen 
informatie aangereikt, waaronder door Enduris afgegeven transportindicaties uit 2019 en 
2020, die ons aanleiding geeft voor aanvullende vragen. 
  
Het gaat dus over het slot op gaan van het stroomnet in Noord-Zeeland voor energie van 
nieuwe zonnedaken en windmolens. Hierdoor kunnen projecten die SDE-subsidie 
ontvangen hebben – maar nog niet uitgevoerd zijn – niet doorgaan, ondanks het voorliggen 
van een door Enduris afgegeven transportindicatie. Bij elke SDE-aanvraag bij de Rijksdienst 
voor Ondernemend Nederland (RVO) dient verplicht zo’n transportindicatie van de lokale 
netwerkbeheerder bijgevoegd te worden. De RVO verwacht dat dankzij het invoeren van de 
verplichte transportindicatie meer kansrijke projecten een subsidieaanvraag doen. 
Daarnaast moet de transportindicatie voorkomen dat er subsidiegeld voor projecten wordt 
vrijgehouden die niet gerealiseerd worden. 
 
Het verbaast onze fractie dat Enduris ondanks deze afgegeven transportindicaties (alleen al 
op Tholen betreft het minimaal 30 projecten) op 7 september is gekomen met de 
vooraankondiging van structurele congestie in de gemeenten Schouwen-Duiveland en 
Tholen. Inmiddels heeft Enduris aangegeven1 dat er sprake is van een structureel 
capaciteitsprobleem op het elektriciteitsnet van de twee eilanden, wat betekent dat Enduris 
tot op zijn vroegst 2025 niet kan garanderen dat nieuwe, grote zonnedaken hun elektriciteit 
kwijt kunnen op het net van Schouwen-Duiveland en Tholen.  
 
Daarom hebben wij de volgende aanvullende vragen aan het College van Gedeputeerde 
Staten (GS): 
 

1. Bent u net als het CDA verbaasd dat Enduris, ondanks de in de laatste jaren 
afgegeven transportindicaties bij SDE-aanvragen, het stroomnet in Noord-Zeeland 
op slot zet voor energie van nieuwe zonnedaken en windmolens? Zo nee, waarom 
niet? 
 

2. Bent u het met ons eens dat deze transportindicaties niet afgegeven hadden moeten 
worden gezien de verwachte netwerkproblemen waarvan Enduris al langere tijd op 
de hoogte is? Zo nee, waarom niet? 
 

3. Bent u het met ons eens dat vanwege de afgegeven transportindicaties sprake 
is van een "morele afnameplicht" van de stroom door Enduris van de nog uit te 
voeren SDE-projecten? Zo ja, hoe gaat u Enduris hierop wijzen? Zo nee, waarom 
niet? 

  

                                            
1 https://www.enduris.nl/over-enduris/nieuws-en-publicaties/nieuws/bericht:tijdelijke-
oplossing-groeipijn-op-elektriciteitsnet-van-schouwen-duiveland-en-tholen-niet-
mogelijk.htm  
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4. Bent u het met ons eens dat de door Enduris afgekondigde afnamestop van stroom 
leidt tot het vrij houden van subsidiegeld voor projecten die nu niet gerealiseerd 
kunnen worden? En dat hierdoor dus minder projecten in Zeeland worden 
gerealiseerd? Terwijl de door Enduris afgegeven transportindicaties dit juist hadden 
moeten voorkomen. 

Namens de fractie van CDA 
 
Jeffrey Oudeman en Anton Geluk   
 
 


	Onderwerp:  “Groeipijn op elektriciteitsnet van Schouwen-Duiveland en Tholen” 



